
 

Dz-02.0021.1.2017 

 

Uchwała Nr XXVIII/197/2017 

Rady Dzielnicy II Grzegórzki  

z dnia 19 stycznia 2017 r. 

 

w sprawie wniosku do Prezydenta Miasta Krakowa o przeprowadzenie w roku 2017: 

szczegółowej analizy statystycznej oraz akcji informacyjno/edukacyjnej wśród 

mieszkańców Krakowa, w zakresie diagnozy oraz leczenia boreliozy i chorób 

towarzyszących 
 

Na podstawie § 3 pkt 3 lit. d i k uchwały Nr XCIX/1496/14 Rady Miasta Krakowa z dnia 12 

marca 2014 r. w sprawie: organizacji i zakresu działania Dzielnicy II Grzegórzki w Krakowie 

(Dz. Urz. Woj. Mał. Z 2014 r. poz. 1838) Rada Dzielnicy II Grzegórzki uchwala, co 

następuje: 

 

§ 1. 

 

Wnioskuje się do Prezydenta Miasta Krakowa o przeprowadzenie w roku 2017: szczegółowej 

analizy statystycznej oraz akcji informacyjno/edukacyjnej wśród mieszkańców Krakowa, 

w zakresie diagnozy oraz leczenia boreliozy i chorób towarzyszących. 

 

§ 2. 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Uzasadnienie: 
 

Wnioskujemy do Prezydenta Miasta Krakowa, aby w formie zarządzenia podjął działania 

zmierzające do wykonania szczegółowej analizy statystycznej oraz akcji 

informacyjno/edukacyjnej wśród mieszkańców Krakowa, w zakresie diagnozy oraz 

leczenia boreliozy i chorób towarzyszących. 
Raporty epidemiologiczne PZH w roku 2016 odnotowały rekordową liczbę zachorowań na 

boreliozę. 21 220 stwierdzonych oficjalnie przypadków, to o prawie 56% więcej niż 

zarejestrowano w roku 2015 (13 625) i dziesięciokrotnie więcej niż na początku tego wieku. 

To jedynie czubek góry lodowej. Rzeczywistych zachorowań jest wielokrotnie więcej. 

Narodowy Fundusz Zdrowia nie prowadzi sektorowych badań statystycznych w ww. zakresie. 

To sprawia, że skala zjawiska jest poważnie niedoszacowana. Wystarczy przemnożyć 

oficjalną liczbę przez kilkuletni średni okres trwania rozwoju choroby, uzyskamy 

chorobowość rzędu kilkuset tysięcy rocznie - i to jest prawdziwa skala problemu w naszym 

kraju. 

Wieloukładowa choroba zakaźna, znana pod nazwą borelioza lub choroby z Lyme, która jest 



przyczyną wielu koinfekcji, to obecnie jedna z najszybciej rozprzestrzeniających się chorób w 

Polsce. Można śmiało powiedzieć, że od dawna mamy do czynienia z epidemią chorób 

odkleszczowych, a podejmowane obecnie środki zaradcze są niczym w odniesieniu do 

realnych potrzeb. 

Objawy choroby z Lyme są niezwykle zróżnicowane, ich lista obejmuje przynajmniej 

kilkadziesiąt możliwych dolegliwości ze strony układu nerwowego, pokarmowego, serca, 

mięśni, kości, skóry, wzroku i psychiki. Bardzo istotne jest prewencyjne informowanie 

o niebezpieczeństwach związanych z tą chorobą i wytworzenie powszechnej wiedzy o tym, 

czym ona jest, w jaki sposób się rozprzestrzenia i jakie symptomy powinny zwracać 

szczególną uwagę pacjenta. Niestety, obecny system ochrony zdrowia w Polsce nie prowadzi 

należytej kampanii informacyjnej w tym zakresie. Zatem obowiązek w ww. zakresie spada na 

jednostkę niższego rzędu. W Krakowie realizowane są programy m.in. z zakresu chorób 

kardiologicznych, chorób psychicznych czy chorób pulmonologicznych, alergicznych. 

Realizując te programy miejskie nie można stwierdzić i udzielić jednoznacznej odpowiedzi na 

pytanie: jak dużo pacjentów boryka się ze swoimi dolegliwościami, których bezpośrednią 

przyczyną może być borelioza i choroby towarzyszące ? Można to będzie zrobić po 

przeprowadzeniu: szczegółowej analizy statystycznej oraz akcji informacyjnej wśród 

mieszkańców Krakowa, w zakresie diagnozy oraz leczenia boreliozy i chorób 

towarzyszących. 

Innym argumentem „za” przeprowadzeniem takiej analizy jest okoliczność łamania art. 68 

Konstytucji RP, zgodnie z którym „Obywatelom, niezależnie od ich sytuacji materialnej, 

władze publiczne zapewniają równy dostęp do świadczeń opieki zdrowotnej finansowanej ze 

środków publicznych”. Zatem sytuacja, w której obywatelom, w dodatku płatnikom składek 

zdrowotnych, nie daje się możliwości podjęcia skutecznego leczenia w ramach publicznego 

systemu ochrony zdrowia jest ogromną niesprawiedliwością i krzywdą nie tylko dla nich 

samych, lecz odbija się negatywnie na życiu całych rodzin.  

Dlatego wnioskujemy i apelujemy do pana Prezydenta Miasta Krakowa o przeprowadzenie: 

szczegółowej analizy statystycznej oraz akcji informacyjnej wśród mieszkańców 

Krakowa, w zakresie diagnozy oraz leczenia boreliozy i chorób współistniejących. 

Gmina w ramach swoich zadań własnych realizuje m.in. zadania z zakresu usług 

zdrowotnych. Realizując je przyczynia się do osiągania wytyczonych celów strategicznych. 

Wykonanie wnioskowanego świadczenia będzie ofertą uzupełniającą względem programów 

zdrowotnych finansowanych przez Narodowy Fundusz Zdrowia i byłoby zadaniem własnym 

gminy z zakresu usług zdrowotnych i związanej z nim jakości życia mieszkańców gminy, 

poprzez zapewnienie za pomocą dostępności do usług medycznych w zakresie profilaktyki 

zdrowotnej, oraz prowadzenia edukacji zdrowotnej. 

Przeprowadzenie proponowanej analizy w jednej miejscowości może wytyczyć lepszą drogę, 

od dotychczasowej, w postępowaniu z tą trudną i złożoną chorobą jaką jest borelioza lub 

choroba z Lyme (szczególnie w przewlekłej postaci), zmieniając standardy jej leczenia w 

sposób uwzględniający całościową sytuację pacjentów w Małopolsce, a może i w całej 

Polsce. 

 
 


